
             BOSNA I HERCEGOVINA                       БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
             BOSNE I HERCEGOVINE                       БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 
 

 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 
          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 21 99 23, 21 99 24, Fax: (+387 33) 23 34 80 

Broj: 01-50-1-15-80/05 
Sarajevo, 19. lipnja 2006. godine  
 
 
 
 

Z A P I S N I K 
80. sjednice Zastupničkoga doma 

Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine 
     

 
 Osamdeseta sjednica Zastupničkoga doma PSBiH započela je 24. svibnja 2006. godine u 12 sati i 
45 minuta. Početku sjednice nazočilo je 31 zastupnik. Nisu nazočili: Izet Hadžić, Fatima Leho, Vinko Zorić, 
Nijaz Duraković, Miloš Jovanović, Ljiljana Milićević, Nenad Mišić, Marija Perkanović, Dušanka Majkić, 
Milorad Živković i Petar Kunić.  
 Iz Vijeća ministara BiH nazočili su: predsjedatelj Adnan Terzić, ministri Bariša Čolak i Mirsad 
Kebo te zamjenici ministara Anton Ril i Enes Bećirbašić. 
 Iz međunarodnih organizacija nazočili su predstavnici OHR-a, OESS-a i Veleposlanstva SAD-a. 
 
 Predsjedatelj Doma Martin Raguž u uvodnim je napomenama kazao da je Kolegij predložio 
uvrštenje u dnevni red točke - Imenovanje članova Doma u Zajedničku komisiju radi usuglašavanja 
istovjetnog teksta Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavama - uz točku predloženu u 
pozivu. 
 Nakon predsjedateljevih uvodnih napomena, za riječ se javio Momčilo Novaković i kazao da je 
ovih dana u javnosti bilo mnogo komentira izjave predsjedatelja Vijeća ministara BiH na posljednjoj 
sjednici Doma u svezi s realiziranjem zaključka Parlamentarne skupštine BiH o osnivanju komisije za 
utvrđivanje istine o događanjima u Sarajevu u razdoblju od 1992. do 1995. godine. Očekivalo se kako će od 
Vijeća ministara BiH dobiti pozitivne signale za uvrštenje te točke na dnevni red, te izrazio razočarenje zbog 
nepostojanja takvih signala i što predsjedatelj Vijeća ministara BiH ostaje pri svojim stajalištima. Klub 
zastupnika SDS-a  smatra da Vijeću ministara BiH treba ostaviti vremena i odgovornosti kako bi u dnevni 
red uvrstio osnivanje komisije, za osnivanje komisije, te za razmišljanje o njegovom odnosu prema tome 
pitanju i prema budućim zasjednjima Parlamentarne skupštine. Na koncu je obavijestio da zastupnici Kluba 
SDS-a neće nazočiti ovoj sjednici. 
 Predsjedatelj Vijeća ministara BiH Adnan Terzić kazao je: konstatacije koje je iznio Momčilo 
Novaković vjerojatno spadaju u kategoriju nedobronamjernih konstatacija, s obzirom da je, ukoliko je želio, 
mogao dobiti informaciju. On je jučer za ministre potpisao poziv s dnevnim redom na kojemu je  
Informacija ministra Mirsada Keba koju je u listopadu 2004. godine dostavio, a koja se odnosi na zaključak 
Parlamentarne skupštine BiH. Konstatacija nije dobronamjerna i ako zbog toga netko napušta sjednicu 
Parlamentarne skupštine BiH - predsjedatelj Vijeća ministara BiH za to ne može biti odgovoran.  
 Nikola  Špirić podsjetio je na sadržaj zaključka koji je Parlamentarna skupština usvojila na 
Plenarnoj sjednici obaju domova, održanoj 23. siječnja 2004. godine. Predsjedatelj Vijeća ministara danas 
obavještava zastupnike o tomu da je jutros poslao dopis za sutrašnju sjednicu, a ovih je dana javno 
izjavljivao da, dok je on predsjedatelj, ta komisija neće biti osnovana. Kako bismo izgradili puno povjerenje 
i vratili građanima vjeru u snagu ovoga Parlamenta, nema razloga da vjeruje predsjedatelju Vijeća ministara 
BiH, pa Klub zastupnika SNSD-a također danas neće nazočiti sjednici. Zamolio je ostale zastupnike da 
razmisle o tome kako Vijeće ministara obvezati da realizira zaključke Parlamenta.  
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 Predsjedatelj Doma kazao je: u svojstvu predsjedatelja, zajedno s Kolegijem Doma i Proširenim 
kolegijem, učinio je sve kako bi se proceduralno ispoštovali poslovnički uvjeti za održavanje ove i svake 
sjednice Doma, te nema ograničenja za raspravu u Domu sukladno Poslovniku. Prema njegovom osobnom 
mišljenju, odgovornost institucija treba precizno odrediti te Zastupnički dom ne bi trebalo uskraćivati za 
kontinuirano i odgovorno djelovanje i zasjedanje. 
 Momčilo Novaković i Nikola Špirić već su bili napustili sjednicu. 
 U daljnjoj raspravi sudjelovali su: Zlatko Lagumdžija, Adnan Terzić, Jelina Đurković, Azra 
Hadžiahmetović, Tihomir Gligorić i Šefik Džaferović. 
 Jelina Đurković i Tihomir Gligorić su nakon svojih diskusija također napustili sjednicu, a potom i 
Mirko Blagojević.  
 Predsjedatelj Doma Martin Raguž ustvrdio je da, prema članku 52. Poslovnika, Dom nema 
kvoruma iz jednoga entiteta te nema uvjeta za rad. On će odmah sazvati Prošireni kolegij i razmotriti 
opravdane sugestije i zahtjeve zastupnika u svezi s nastavkom rada sjednice.  

 
 
Drugi nastavak  80. sjednice sazvan je za 8. lipnja 2006, s početkom u 10 sati i 20 minuta. 
Predsjedatelj Doma otvorio je nastavak sjednice i konstatirao da sjednici nazoči 24 zastupnika, a  da 

su odsutnost opravdali: Zlatko Lagumdžija, Jozo Križanović, Azra Hadžiahmetović, Adem Huskić, 
Mehmed Žilić, Ibrahim Đedović i Fatima Leho. Također nisu nazočili: Miloš Jovanović, Ljiljana Milićević, 
Nenad Mišić, Momčilo Novaković, Marija Perkanović, Dušanka Majkić, Milorad Živković, Jelina 
Đurković, Petar Kunić, Tihomir Gligorić i Mirko Blagojević.  

Predsjedatelj je podsjetio na razloge za prekid sjednice i na predložene točke dnevnoga reda.  
Nikola Špirić na početku je svoje diskusije kazao kako su ga uoči današnjeg zasjedanja kritizirali 

zastupnici iz svih političkih stranaka iz Republike Srpske zbog sazivanja ove sjednice, jer nisu otklonjeni 
razlozi zbog kojih su zastupnici napustili sjednicu. Naglasio je obvezu Vijeća ministara BiH da utemelji 
Komisiju za stradanje Srba, Bošnjaka, Hrvata, Židova i ostalih u Sarajevu. Vijeće ministara BiH taj posao 
nije završilo, te zbog toga ni danas nećemo imati uvjete za raspravu o bitnim pitanjima. On je dao suglasnost 
u Kolegiju za sazivanje sjednice, pa je zamolio da i njega kolege shvate. Naglasio je da  Vijeće ministara 
treba ozbiljno shvatiti da Parlament nije igračka s kojom se mogu igrati, te da ni on neće nazočiti današnjoj 
sjednici. Potom je napustio sjednicu.  

Predsjedatelj Martin Raguž obavijestio je zastupnike i javnost o sljedećem: odmah nakon prekida 
sjednice od 24. svibnja obavijestio je javnost o nepostojanju bilo kakvih ustavnih, zakonskih, niti 
poslovničkih uvjeta za osporavanje rada Zastupničkoga doma.  Razgovarao je s predsjedateljem Vijeća 
ministara BiH, koji ga je informirao o uvrštenju na dnevni red sjednice Vijeća ministara kao točke 1. - 
Osnivanje Komisije. Od Nikole Špirića dobio je suglasnost za sazivanje nastavka sjednice, čime su  stečeni 
svi uvjeti za sazivanje ove sjednice. Ukoliko i danas ponovno dođe do prekida,  potrebno je dati jasan 
odgovor o tomu tko je odgovoran za dovođenje u pitanje rada najvažnije zakonodavne institucije u Bosni i 
Hercegovini.  

O nastaloj situaciji diskutirali su: predsjedatelj Vijeća ministara BiH Adnan Terzić,  prvi zamjenik 
predsjedatelja Doma Šefik Džaferović, Elmir  Jahić,  Beriz Belkić, Mirsad Sipović, Mladen Potočnik i  Sead 
Avdić. Nakon njihovih diskusija, predsjedatelj je dao stanku i pozvao članove Proširenog kolegija na 
sastanak.  

Nakon stanke je predsjedatelj konstirao da su u dvorani nazočna 24 zastupnika – iz Fedracije BiH 
22 i iz Republike Srpske dva, te da sjednici ne nazoči jedna trećina iz entiteta, što je potrebno za kvorum. 
Stoga se nisu stekli uvjeti za nastavak sjednice. Na sastanku Proširenoga kolegija članovi su pokušali stvoriti 
politički ambijent za nastavak rada Doma, no nažalost, u tome nisu uspjeli. 

Sjednica je prekinuta u 12 sati.  
 
 Treći nastavak 80. sjednice održan je 19. lipna 2006. godine, s početkom u 11 sati i 5 minuta. 
Nazočilo je 37 zastupnika. Odsutnost su opravdali: Fatima Leho, Vlatka Komšić, Vinko Zorić, Mladen 
Potočnik i Marija Perkanović.  

Sjednici su nazočili: predsjedatelj Vijeća ministara BiH Adnan Terzić, ministri Bariša Čolak i 
Dragan Doko, te ravnatelj Uprave za neizravno oporezivanje BiH Kemal Čaušević. 
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Predsjedatelj Martin Raguž zastupnike je podsjetio na prijedlog dnevnoga reda. Nije bilo rasprave, 

pa je konstatirao da 80. sjednica ima sljedeći 
 

D N E V N I  R E D 
1. Informacija o prvim učincima uvođenja poreza na dodanu vrijednost za razdoblje siječanj 

– ožujak 2006. (podnositelj: Vijeće ministara BiH); 
2. Imenovanje triju članova u Zajedničku komisiju obaju domova radi usuglašavanja 

istovjetnog teksta Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavama.  
 
 
Ad. – 1.  Informacija o prvim učincima uvođenja poreza na dodanu vrijednost za razdoblje  
               siječanj – ožujak 2006. (podnositelj: Vijeće ministara BiH) 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj Doma Martin Raguž zastupnike podsjetio da su 
dobili i dopunske materijale uz Informaciju, kao i na Izvješće nadležne komisije i zaključke koje 
Komsija predlaže Domu na usvajanje.  
 Na početku sjednice nije bio nazočan predsjedatelj Vijeća ministara BiH, pa je ravnatelj 
Uprave za neizravno oporezivanje Kemal Čaušević podnio obrazloženje Informacije.  
 U ime nadležne komisije govorila je predsjedateljica te komisije Ljiljana Milićević. Potom je 
stigao i predsjedatelj Vijeća ministara BiH pa je Domu podnio izlaganje. 
 O Informaciji je vođena dulja rasprava u kojoj su sudjelovali: Beriz Belkić, Tihomir Gligorić, 
Hazim Felić, Mirsad Sipović, Ibrahim Đedović, Zlatko Lagumdžija, Sead Avdić, Momčilo 
Novaković, Azra Hadžiahmetović, Elmir Jahić, Nijaz Duraković, Ljiljana Milićević, Miloš 
Jovanović, Muhamed Moranjkić, Mirsad Ćeman, Jozo Križanović, Ruža Sopta i Selim Bešlagić. 
 Na pitanja postavljena u raspravi odgovorio je Kemal Čaušević. 
 Nakon rasprave, predsjedatelj Doma kazao je: rasprava o Informaciji, bez obzira što je 
obavljena sa zakašnjenjem, bila je iznimno kvalitetna. Svaki je zastupnik dao doprinos u 
osvjetljavanju ove iznimno značajne materije, onako kako to i zaslužuje. Pred Domom su dva 
zaključka koje je u Izvješću predložila Komisija za financije i proračun, zaključak koji je predložio 
Zlatko Lagumdžija i zaključak koji je, u ime Kluba SDA, predložio Elmir Jahić.  
 Potom je predsjedatelj naveo da Dom ima sljedeće mogućnosti: pojedinačno se očitovati o 
svim zaključicma ili zadužiti nadležnu komisiju da na temelju rasprave dade dodatno objašnjenje 
Zaključka 2. iz Izvješća, tj. tražiti precizno izvješće, a ne informaciju, na tragu iznesenih prijedloga i 
sugestija, pa potom sve skupa dostaviti Vijeću ministara BiH i Upravi za neizravno oporezivanje 
BiH. 
 Zlatko Lagumdžija intervenirao je inzistirajući na očitovanju Doma o prijedlogu njegova 
zaključka o odbijanju Informacije. Dodao je da prijedlog zaključka koji je iznio predsjedatelj, a koji 
podržava Kolegij, u biti znači isto što i njegov, samo što se daje novo zaduženje. 
 Predsjedatelj Martin Raguž je nakon ove intervencije na glasovanje dao prijedlog zaključka 
Zlatka Lagumdžije o odbijanju Informacija. 
 Sa 16 glasova «za» (Federacija BiH osam, Republika Srpska osam), devet «protiv» i osam 
«suzdržanih», predsjedatelj je konstatirao da nema entitetske većine.  
 Prvi zamjenik predsjedatelja Šefik Džaferović iznio je sumnju u rezultat glasovanja, pa je 
zatražio obavljanje glasovanja prozivanjem. 
 Tajnica Doma Branka Todorović obavila je prozivanje zastupnika radi glasovanja. 
 Rezultati glasovanja prozivanjem bili su sljedeći: «za» 17 glasova (Federacija BiH osam, 
Republika Srpska devet), devet «protiv» i osam «suzdržanih».   
 Zbog nedostatka entitetske većine, provedeno je usuglašavanje u Kolegiju kao komisiji i nije 
bilo suglasnosti. 
 U drugom krugu glasovanja iz Federacije BiH «protiv» je glasovalo devet zastupnika, što je 
manje od dvije trećine 
 Predsjedatelj je konstatirao da je usvojen zaključak koji je predložio Zlatko Lagumdžija –  
Zastupnički dom Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine odbija Informaciju o prvim 
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učincima uvođenja poreza na dodanu vrijednost za razdoblje siječanj-ožujak 2006. godine 
(podnositelj: Vijeće ministara BiH). 
 Za riječ se javio Šefik Džaferović. Prema njegovom mišljenju, ovi rezultati glasovanja, 
nažalost, pokazuju jačanje želje za naglašavanjem predizborne kampanje prema realnom 
sagledavanju stvari u tako važnom području kao što je PDV. Potom je zatražio glasovanje o 
prijedlogu zaključka Kluba SDA. 
 Nastavljena je rasprava u kojoj su sudjelovali: Momčilo Novaković, Azra Hadžiahmetović, 
Nikola Špirić, Tihomir Gligorić, Sead Avdić, Filip Andrić, Beriz Belkić, Ruža Sopta, Petar Kunić, 
Milorad Živković i Elmir Jahić. Potom je na glasovanje dan prijedlog zaključka Kluba SDA, koji 
glasi: 
 1. Tražimo promjenu Zakona o porezima i doprinosima na plaće u smjeru smanjenja 
poreznih stopa za MIO i zdravstveno osiguranje. Nedostajuća sredstva za MIO i zdravstveno 
osiguranje osigurati izravnim prebacivanjem viška sredstava prikupljenih od neizravnih poreza s 
Jedinstvenog računa u fondove MIO i zdravstvenog osiguranja. 
 2. Tražimo od nadležnih reformu poreza na dobit poduzeća, u smislu smanjenja i 
ujednačavanja stopa. Na taj se način osiguravaju dodatna sredstva za nova ulaganja i nova 
zapošljavanja. 
 3. Podržavamo inicijativu Vijeća ministara BiH o izmjeni članka 72. Zakona o PDV-u, u 
smislu povrata PDV-a poreznim obveznicima koji obavljaju promet u Bosni i Hercegovini i 
investitorima nakon šest mjeseci. 
 4. Tražimo od entitetskih vlada, Vijeća ministara BiH i Upravnog odbora Uprave za 
neizravno oporezivanje da od viška prikupljenih sredstava od neizravnih poreza u državni fond za 
povratak uplate 20 milijuna KM. 
 5. Upućujemo inicijativu entitetskim parlamentima i vladama da višak sredstava prikupljenih 
od neizravnih poreza usmjere na poboljšanje statusa socijalnih kategorija (RVI, obitelji poginulih i 
demobiliziranih branitelja itd.). 
 
 Prijedlog zaključka nije dobio većinu (14 glasova «za», 15 «protiv» i tri «suzdržana»).  
 
 
Ad. – 2.  Imenovanje triju članova u Zajedničku komisiju obaju domova radi usuglašavanja  
               istovjetnog teksta Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavama 
 
 U Zajedničku komisiju imenovani su Tihomir Gligorić, Filip Andrić i Muhamed Moranjkić.  
 
 U 17 sati okončana je 80. sjednica Zastupničkoga doma.  
 
 Sastavni dio Zapisnika čini prijepis tonske snimke 80. sjednice. 
                           
 
               TAJNICA                                                  PREDSJEDATELJ       
 ZASTUPNIČKOGA DOMA                                       ZASTUPNIČKOGA  DOMA 
        Branka Todorović             Martin Raguž  
  


